

**3- ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូលីវីយេ
អភិបូជាបិទឆ្នាំសិក្សានៅមណ្ឌលនិស្សិតកាតូលិកកម្ពុជា
ថ្ងៃទី០៦ កក្កដា ២០១៦**

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

ថ្ងៃនេះជាឱកាសមួយឲ្យយើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដោយយើងសូត្រថា “ចូរច្រៀងបទថ្វាយ តម្កើង កុំណាយ រៀងរាល់វេលា រៀបរាប់អំពី សព្វអស់កិច្ចការ សុទ្ធតែអស្ចារ្យ ដែលទ្រង់ប្រព្រឹត្ត”។ យើងរួមគ្នា អរគុណព្រះជាម្ចាស់ ក្នុងឱកាសយើងបិទឆ្នាំសិក្សាឆ្នាំ២០១៥-២០១៦។ យើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដែលបានណែនាំឲ្យយើងទទួលជោគជ័យនៅក្នុងការសិក្សា។ យើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ចំពោះ លោកបូជាចារ្យដែលបានជួយណែនាំជាប្រចាំ ចំពោះប្រធាននិងជំនួយការមណ្ឌល ចំពោះមិត្តភក្តិ យើងដែលរស់នៅក្នុងមណ្ឌល និងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់បងប្អូនទាំងអស់ដែលបានជួយ លើកទឹកចិត្តយើង។

ពេលនេះ យើងនឹកឃើញដល់អ្វីៗទាំងអស់ ដែលយើងបានទទួលមួយឆ្នាំកន្លងទៅ ទាំងចំណេះដឹង និងទាំងទំនាក់ទំនង។ ជាពេលវេលាដែលយើងវាយតម្លៃអំពីខ្លួន ទោះបីនិស្សិតទាំងអស់មិនមែនជាគ្រី ស្តុបរិស័ទក៏ដោយ ប៉ុន្តែត្រូវទទួលយកទស្សនៈរបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិក ទៅផ្ទៀងផ្ទាត់ការរស់នៅ របស់ខ្លួន។ តើមួយឆ្នាំកន្លងមកនេះ ចំណេះដឹងរបស់ខ្ញុំរីកចម្រើនកម្រិតណា? តើទំនាក់ទំនងរបស់ខ្ញុំ ជាមួយអ្នកដទៃ ជាមួយព្រះជាម្ចាស់រីកចម្រើនកម្រិតណា? តើកិច្ចការបម្រើអ្នកដទៃរបស់ខ្ញុំ រីកចម្រើន កម្រិតណា? តើខ្ញុំបានបម្រើអ្នកដទៃដែរឬយ៉ាងណា? ទស្សនៈរបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិក គឺបង្ហាញ ធម៌មេត្តាករុណា ចិត្តស្រឡាញ់ និងចិត្តបម្រើ ។

អត្ថបទដែលយើងស្តាប់ថ្ងៃនេះ គឺ “ប្រជាជនអ៊ីស្រាអែលប្រៀបដូចជាចម្ការទំពាំងបាយជូ ដែលដុះទ្រប់ ទ្រុល និងដែលបង្កើតផលផ្លែយ៉ាងច្រើន។ ប៉ុន្តែផលផ្លែចម្រើនឡើងយ៉ាងណា ចំនួនអាសនៈសម្រាប់ព្រះ ក្លែងក្លាយក៏កើនឡើងច្រើនយ៉ាងនោះដែរ”។ ពីដើមប្រជាជនអ៊ីស្រាអែលរីកចម្រើន ប៉ុន្តែពេលគេរីក ចម្រើនខាងសេដ្ឋកិច្ច និងខាងសង្គម នោះណែនាំឲ្យគេភ្លេចខ្លួនទៅគោរពព្រះក្លែងក្លាយ និងបណ្តោយ ខ្លួនឲ្យគេដើរឆ្ងាយពីព្រះជាម្ចាស់។ ដូច្នេះកន្លងមក និស្សិតទាំងអស់ក៏មានការរីកចម្រើនយ៉ាងច្រើនដែរ គឺរីកចម្រើនខាងចំណេះដឹង ខាងទំនាក់ទំនងជាដើម ដូច្នេះសូមឲ្យយើងសួរខ្លួនឯងថា “តើកន្លងមក ខ្ញុំ បានបង្កើតផលផ្លែអ្វីខ្លះ?” “តើក្នុងចិត្តរបស់ខ្ញុំ មានការរីកចម្រើនដែរឬទេនៅក្នុងការស្រឡាញ់ នៅក្នុងការ បម្រើ?” “តើក្នុងទំនាក់ទំនងដែលខ្ញុំបានបង្កើតជាមួយអ្នកដទៃ ជាទំនាក់ទំនងដើម្បីស្រឡាញ់គេ លើកទឹក ចិត្តគេ ផ្តល់កម្លាំង និងសេចក្តីសង្ឃឹមដល់គេ ឬយ៉ាងណា?”។

ក្នុងព្រះគម្ពីរដំណឹងល្អថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូមិនធ្វើជូនតែក្រុមគ្រីស្តទូតពីដើមប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែសម្រាប់ យើងសព្វថ្ងៃដែរ “ពេលធ្វើដំណើរ ចូរប្រកាសថាព្រះរាជ្យនៃស្ថានបរមសុខមកជិតបង្កើយហើយ”។ នេះ

ជាឱកាសមួយ ឲ្យយើងគិតឡើងវិញពីបេសកកម្មដែលយើងបានទទួល តើបេសកកម្មនេះរីកចម្រើន ដល់កម្រិតណាហើយ? ជាពិសេសក្នុងឆ្នាំព្រះមហាករុណាទិគុណនេះ គឺជាឱកាសមួយដើម្បីយើង ប្រែចិត្តគំនិតផ្ទាល់ខ្លួន ប្រែចិត្តគំនិតរបស់មណ្ឌលទាំងមូល ប្រែចិត្តគំនិតរបស់ព្រះសហគមន៍ទាំងមូល មកធ្វើតាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីបង្កើតព្រះរាជ្យរបស់ព្រះអង្គ។ បង្កើតព្រះរាជ្យរបស់ ព្រះជាម្ចាស់ គឺមានន័យថា យើងបណ្តេញខ្មោចឲ្យវាចេញទៅ និងណែនាំឲ្យអ្នកជំងឺបានជាសះស្បើយ និងឲ្យបងប្អូនបានរីកចម្រើនឡើង។ យើងមិនស្វែងរកការរីកចម្រើនសម្រាប់តែផ្ទាល់ខ្លួនទេ ប៉ុន្តែ សម្រាប់បងប្អូនទៀតៗដែរ ឲ្យគេចម្រើនឡើងតាមផ្លូវកាយ ផ្លូវចិត្ត ផ្លូវវិញ្ញាណ ផ្លូវប្រាជ្ញា មានឱកាស ទៅជាមនុស្សដ៏ពេញលក្ខណៈ ដែលជាព្រះអំណោយមកពីព្រះជាម្ចាស់។

ក្នុងអភិបូជានេះ យើងប្រមូលគ្រប់កិច្ចការទាំងអស់ដែលយើងបានធ្វើ មកអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ និង ក្នុងវិស្សមកាលខាងមុខនេះ មុននឹងចូលឆ្នាំសិក្សាថ្មី មុននឹងនិស្សិតខ្លះត្រូវចូលបម្រើការងារតាមកន្លែង ផ្សេងៗ នោះសូមឲ្យយើងរិះគិតពីសំណួរខាងលើនេះ **“តើឥឡូវនេះខ្ញុំរីកចម្រើនដល់កម្រិតណា?”** និង ចំណុចចុងក្រោយឲ្យប្អូនៗនិស្សិតទាំងអស់ ពិចារណាពីអនាគតរបស់ខ្លួន ដោយគិតឲ្យបានវែងឆ្ងាយ ថា **“តើខ្ញុំទៅនឹងទៅជាមនុស្សយ៉ាងណា?”** សំណួរនេះ ក៏ជាសំណួររបស់បណ្តាជនដែលបានសូរខ្លួន គេម្នាក់ៗ នៅពេលគេបានឃើញទារកយ៉ូហានបាទីស្តកើតមកនោះដែរ។

យើងម្នាក់ៗត្រូវការមានកម្លាំងនៅក្នុងចិត្ត ដើម្បីរៀបចំអនាគត ដើម្បីរៀបចំជីវិតរបស់ខ្លួនឲ្យទៅជាគ្រី ស្តបរិស័ទនៅក្នុងសង្គម ដែលជួយឲ្យសង្គមរបស់យើងចម្រើនឡើង។ យើងត្រូវគិតឲ្យបានទូលំ ទូលាយពីរបៀបដែលយើងរៀបចំអនាគត ពីរបៀបដែលយើងចេះគិតអំពីអ្នកដទៃ ជាពិសេសឲ្យយើង យល់ថា ការងាររបស់យើងមានតម្លៃណាស់។ ហេតុដូច្នោះហើយយើងត្រូវតែយកចិត្តទុកចំពោះការងារ របស់យើង ដែលមានដូចជាការស្រាវជ្រាវឯកសារជូនសាស្ត្រាចារ្យ ការថែរក្សាការពារមណ្ឌល ការងារ បម្រើព្រះសហគមន៍ ការងារបម្រើសង្គម... ដែលទាំងអស់នេះ គឺជាមោទនភាពរបស់យើង និងជា អំណរសប្បាយផ្ទាល់របស់យើង។ សូមចាប់ផ្តើមគិតពីពេលនេះតទៅ ដ្បិតព្រះជាម្ចាស់ដ៏ពេញលក្ខណៈ ព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យឲ្យយើងទៅជាមនុស្សដ៏ពេញលក្ខណៈដូចព្រះអង្គដែរ។

ក្នុងការរស់នៅ សូមឲ្យយើងប្រឹងប្រែងធ្វើការងារឲ្យអស់ពីសមត្ថភាពដែលយើងមាន ដើម្បីឲ្យយើងរីក ចម្រើនឡើង ដូចក្នុងអត្ថបទមានចែងអំពីអ្នកដែលបានទទួលប្រាក់ គឺមានម្នាក់បានទទួល២ ម្នាក់ទៀត បានទទួល៥ ក្រោយមកគេសងជា៤ និងម្នាក់ទៀតគេសងជា១០ ដោយសារគេបានធ្វើអស់ពីសមត្ថ ភាពរបស់គេ។ រីឯអ្នកដែលបានទទួល១សង១នោះ ត្រូវបានបណ្តេញចេញ ដ្បិតអីគាត់ខ្ជិលមិនបានធ្វើ អ្វីសោះ។ ព្រះជាម្ចាស់បង្កើតមនុស្សយើង ដើម្បីឲ្យមនុស្សយើងសម្តែងភាពអស្ចារ្យរបស់ព្រះអង្គ។ ហេតុដូច្នោះហើយ ដោយសារព្រះជាម្ចាស់បង្កើតខ្ញុំ ដោយសារព្រះជាម្ចាស់ស្រឡាញ់ខ្ញុំ ដោយសារព្រះ ជាម្ចាស់ជ្រើសរើសខ្ញុំឲ្យធ្វើជានិស្សិតក្នុងមណ្ឌលនិស្សិតកាតូលិក ដូច្នោះនៅថ្ងៃអនាគត ខ្ញុំត្រូវតែជា

មនុស្សដ៏អស្ចារ្យដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីជួយសង្គម ឲ្យទៅជាសង្គមរីចម្រើន។ យើងអាចបង្កើតសង្គមថ្មីបាន ដោយយើងទទួលព្រះជាម្ចាស់ទុកជាទីពឹងរបស់យើង ព្រោះព្រះអង្គបានជ្រើសរើសយើងរួចទៅហើយ។

រួមជាមួយគ្នា យើងខ្ញុំសូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ពេញមួយឆ្នាំនេះ ដោយច្រៀងថា “ចូរច្រៀងបទថ្វាយ តម្កើងកុំណាយ រៀងរាល់វេលា រៀបរាប់អំពី សព្វអស់កិច្ចការ សុទ្ធតែអស្ចារ្យ ដែលទ្រង់ប្រព្រឹត្ត” ។ អាម៉ែន ។